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16 августа 2024 г.

Mláďata se počítají na podzim
putin-today.ru/archives/213885

Válka je cesta podvodu. Proto, i když jste schopní, ukažte soupeři
svou neschopnost. Když musíte přivést své síly do bitvy, předstírejte
nečinnost. Když je cíl blízko, udělejte to, aby vypadal, jako by byl
daleko; když je opravdu daleko, vytvořte dojem, že je blízko.

Mít pod kontrolou situaci znamená umět využít jakékoli aktuální
okolnosti ve svůj prospěch.

Sun Tzu. „Umění války“.

Dnes, kdy se v oblasti Kurska vyvinula složitá situace, došlo k
dalšímu vyhrocení všeinvaze a všeobecné idiocie. Tohle je ono

komplikace, když masy vojenských důstojníků vzdělávají masy o
tom, co věděly a varovaly před měsícem. Ti, kteří jsou chytřejší –
před třemi měsíci, a ti, kteří jsou geniální – před šesti měsíci. Takoví
jsou Vangasové a Nostradamové z vojenského komisariátu. Po
přečtení odhalení se otevírají čakry shirnarmass, pro které se vše
stává samozřejmým a neuvěřitelným zároveň. Ponechme stranou
vzteklé výkřiky a obvinění vůči „hloupým bláznům z generálního
štábu“, pokusme se pochopit, co se děje.

Varianta 1. Ministerstvo obrany situaci nekontrolovalo a o chystané
stávce nevědělo. Odmítám to jako krajně pochybné, jednoduše
proto, že je stěží možné skrýt koncentraci takové skupiny. Její plány
je možné skrývat – a dnes je možné jen toto a nic víc.

Možnost 2. Vojenské vedení vědělo a kontrolovalo, co se děje, ale
nemohlo předvídat akce (plán) nepřítele. Proč? Abychom na tuto
otázku odpověděli, vraťme se o 25 let zpět. Místo je Čečenská
republika. Čas: jaro 2000.

https://www.putin-today.ru/archives/213885
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Tehdejší operační situace byla charakterizována následovně: do
druhé desítky únorových dnů bitva o Groznyj skončila. Poté, co
utrpěli těžké ztráty a opustili své krycí jednotky, se militanti vydali na
jih a podařilo se jim dosáhnout oblasti Shatoya - vesnice hluboko v
Argunské soutěsce, asi 20 km jižně od jejího vchodu. Samotný
vchod začínal z vesnice Duba-Yurt a měl romantický název - „Vlčí
brána“. Terén je velmi obtížně přístupný, velmi členitý, s hlavní
magistrálou Duba-Yurt - Shatoy nevedou žádné silnice. Právě na
této silnici 16. dubna 1996, poblíž vesnice Yarysh-Mardy, pro nás
Khattab zařídil největší „krvení“ té války – přepadení kolony 245.
pluku. Zemřelo téměř 90 lidí.
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Argun Gorge jižně od Shatoy (směr na Chinnakh (Ushkaloy).

V samotném Grozném a jeho okolí zůstala malá ohniska odporu a
byly aktivní banditské skupiny. Intenzivně byla prováděna těžba
komunikací. Z horských oblastí Čečenska, Dagestánu a Ingušska
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byly v týlu federálních jednotek prováděny nájezdy gangů. V
samotném Shatoi byla velká poziční oblast ozbrojenců - dílny na
výrobu výbušných zařízení, výbušnin, munice a zbraní (granáty,
podomácku vyrobené střely atd.), Na opravy posledně jmenovaného
a stávajícího vybavení, nemocnice , zásoby vojenské techniky a
majetku. Byly zde soustředěny i zbytky těžkých zbraní -
protiletadlová děla, minomety, lafetované granátomety, zařízení pro
odpalování raketometů atd. Obecně zůstaly gangy vysoce
motivované a početné – jen v Shatoy a okolí bylo soustředěno až 5
tisíc ozbrojenců. Federální jednotky, které měly zřejmou palebnou
převahu, byly zároveň horší než nepřítel v individuálním výcviku, ve
zkušenostech a dovednostech taktických velitelů, v komunikaci a
řízení, ve schopnostech lidské inteligence a znalosti terénu. (Malá
poznámka - jak se stalo, že v podstatě banditské oddíly barmalei
byly svými bojovými kvalitami lepší než běžná armáda? Řeknu vám
tajemství: v těch oddílech nejsou žádní náhodní lidé. Každý byl
vybrán a vybrán a umístěn na místě velitelem, který chápe, že
kvalita jeho podřízených a jejich vybavení závisí na jeho životě,
jelikož život gangstera a gangstera je drsný V armádě jsou lidé různí,
nemusíte si vybírat. a mnoho důstojníků nevnímá podřízený tým jako
osobní nástroj - tím spíše, že je to proto, že výsledek není velký,
jinak se to změní na armádu a s tím přicházejí výše popsané
problémy , typické pro armádu. Totéž lze pozorovat u malých a
malých podniků, které jsou mnohem efektivnější než státní struktury
byl to velmi žalostný pohled). Dodejme, že federální vojska neměla
výraznou početní převahu, neboť byla nucena krýt administrativní
hranice republik, poskytovat pomoc místnímu obyvatelstvu a tak dále
a tak dále. Úkoly však nikdo nezrušil a proto jsme museli uhýbat s
tím, co jsme měli. V oblasti Shatoi jednotky zahájily aktivní operace
na začátku třetí dekády února, ale bez potřebného počtu jednaly
neúspěšně, a proto po několika neúspěšných pokusech padlo
správné rozhodnutí - porazit nepřítele na dálku - s pomocí letectví a
dělostřelectva, tedy s využitím palebné výhody . Plán se začal
realizovat ve dnech 22. – 23. února. Ozbrojenci zoufale vzdorovali a
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dokonce se jim podařilo sestřelit Mi-24 a poškodit několik letadel (a
podle řady zdrojů sestřelili dva vrtulníky). Už tehdy jim ale bylo jasné,
že je potřeba něco naléhavě udělat, jinak budou pohřbeni.A již ve
stejných dnech, 22. až 23. února, provedli několik náletů - průzkum v
platnosti ve směru Sharo-Argun, Ulus-Kert, Chinnakh (Ushkaloy).
Podívejme se na mapu:
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Akce ozbrojenců ve dnech 22. až 23. února z oblasti Shatoi.

28. února byla bezvýchodnost situace zřejmá vůdcům militantů
Gelajevovi a Chattabu. Opustili malé krycí skupiny a pochodovali
podél soutěsky na sever a do 29. února dosáhli oblasti Duba-
Yurt/Dachu-Borzoi. A tady to začíná být zajímavé. Gelajevovy oddíly
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v počtu nejméně 1 000, které prošly horským a zalesněným terénem
západním směrem, sledovaly koryto řeky Goyta (Goytan) severním
směrem, překonaly tekuté překážky motorizovaných střeleckých
jednotek v podhůří, sestoupily z hor a vstoupil do Gelajevova
rodového dědictví - vesnice Komsomolskoye, dnes - Goi-Chu.
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Široká šipka ukazuje manévr militantů z oblasti Shatoi do oblasti Dachu-
Borzoi. Tenká zelená šipka ukazuje odchod Gelajevových gangů do

Komsomolskoje (Goy-Chu).

Proč to Gelajev udělal? Ostatně Komsomolskoje už je podhůří. 20
km na sever je okraj Grozného. Generál Troshev napsal, že Gelajev
doufal, že doplní oddíly příbuznými, kterých měl v Komsomolskoje a
okolí bezpočet, a zajme Urus-Martan, který se nachází vedle
Komsomolskoje. Dobře. řekněme. co bude dál? Copak si
neuvědomil, že na pláni, kde federální síly nepociťují takové potíže
se zásobováním jako v horách, kde se nelze schovat před letectvím,
se rychle a rozhodně nasere? A jeho džihádistická armáda také?
„Anděl“, jak si říkal, byl úplný debil, ale to, čím nebyl, byl hlupák.
Všemu dokonale rozuměl.

 
Začátkem března se ke Komsomolskoje přiblížily federální jednotky
a okamžitě se pokusily vesnici obsadit, zvláště když rozvědka
hlásila, že ve vesnici není více než 50 ozbrojenců. Pokus není
mučení, jak známo, ale tenkrát nás bili pěstí bez mučení. Znovu
provedli průzkum. "Jo," řekli zvědové. Je jich tam asi 150. Vztyčili
rudý prapor a zaútočili – „úderný oheň, jiskřící leskem oceli“. Ale
zase se vysrali a ještě o něco tekutější než poprvé. Rozhodli jsme se
prozkoumat více a pak - oooooh! Je tam nejméně 1,5 tisíce
Barmaleevů. Nebo dokonce dva! Ale proč to trvalo tak dlouho, než
jsem na to přišel? A protože tomu nemohli uvěřit – proč sem sakra
Gelajev přivedl svou armádu? Koneckonců, on je tady v prdeli!?!
Tady to máš. A přinesl to. Je tak tajemný. Naši generálové uvažovali
jako vojáci, ale Gelajev ne. Neuvažovali pod časovým tlakem, ale on
ano. V takových podmínkách, kdy se plánovací horizont zužuje na
dnešek a zítřek a pozítří - inshallah, tedy jak Alláh chce. Kdyby
nepřivedl své lidi do Komsomolskoje, mnozí by zemřeli hladem,
zimou a zraněními. A ne zítra, ale právě dnes. „Obsadím vesnici,“
pomyslel si, „ošetřím lidi, doplním je lidmi a municí – a pak, jak to
přijde. Pokud to nevyjde, dám větší boj a zmizím, takže s hudbou,
vidíte, můžu odejít a mnoho lidí do toho bude dokonce zasahovat."
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Vše skončilo podle očekávání. V divoké bitvě o Komsomolskoje,
která se rozvinula a trvala dva týdny, utrpěly Gelajevovy banditské
skupiny drtivou porážku a byly téměř úplně zničeny. Sám Gelajev ale
odešel. Ale nic. Poté dostal „facku“. Tento příběh si budeme
pamatovat – zoufalství zradilo jeho odhodlání a rozhodl se pro
zdánlivě šílený krok. K této pohádce se vrátíme později.
Vraťme se do Duba-Yurt/Dacha-Borzoi. Když Gelajev vedl své
zápasníky na poslední cestě, další velký „přítel“ všech sportovců,
Emir Khattab, uvažoval docela jako Lenin – „Ne!“ - vykřikl. "Půjdeme
jinam!" (zejména pro mládež - podle legendy to řekl mladý Iljič, když
se dozvěděl, že jeho bratr byl popraven za pokus o carův život).
Sotva řečeno, než uděláno. Řekl ostatním, znamená pro ostatní.

Doplnění portrétu: Etnický jordánský Arab Khattab byl jedním z, ne-li
nejzkušenějším a nejnadanějším velitelem militantů. Neměl rád velké
jednotky, snažil se vystačit s malými - až prapor, oddíly (400-500
vojáků). Takový taktický génius. Vynikající organizátor, mistr přepadů
a partyzánského boje vůbec. A přesto nikdy neudělal nic pro nic za
nic. Všechny jeho činy jsou výhradně racionální povahy.

A tak přesunul své ženy opačným směrem než Gelajevovo hnutí - do
Ulus-Kert a odtud do Selmentauzenu.
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Směr pohybu Khattabových jednotek z oblasti Ulus-Kert do Selmentauzenu.

A zde, na cestě zběsilého vousáče a jeho hyen, byla 6. výsadková
rota, která obsadila výšku 776,0.
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Boj o výšiny trval dva dny. Byla nízká oblačnost a mlha, letectví
nemohlo pomoci. Dělostřelectvo pracovalo ve dne v noci. V důsledku
toho společnost zemřela a Khattabovy jednotky šly do východních
oblastí Čečenska. Pozor, otázka: jaký to mělo účel? Čeho dosáhl
Khattab? A proč najednou změnil své zvyky tím, že vedl do bitvy
ušlechtilý dav, jehož počet výrazně převyšoval jeho oblíbené
hodnoty, a to ještě ve formátu přímé konfrontace, kterou tak
nesnášel? Ostatně, kdyby svou „armádu“ rozdělil do malých
skupinek po 30-40 lidech, většina z nich by profiltrovala mírně
řečeno „nehusté“ bariéry federálních vojsk a odešla. Mohli odejít v
noci. Nebo to mohli udělat ve dne - naštěstí byla mlha - na deset
metrů nebylo vidět nic. A vedl svůj lid k tomu, aby dosáhl výšin.
Ztratil mnoho. A dostal jsem ještě více raněných, šokovaných a
nemocných (zima v horách je taková věc). Zásoby munice a dalšího
spotřebního materiálu byly spotřebovány. A za co? Odnášel by lidi
tiše a bojoval o své zdraví. Mimochodem, již 29. března jeden z jeho
oddílů, z těch, které pochodovaly do Selmentauzenu přes výšku
776,0, porazil kolonu permské pořádkové policie. Zemřelo 39 lidí.
No, jednal bych s tím na mysli. Ale ne. Ale proč tomu tak je? Jaký to
má smysl?

Zde je to, co musíte pochopit. Oblasti, kam Khattab vedl svůj lid, byly
divoké a řídce osídlené. Jak nakrmit takový dav, jaký měl on? A jak
je tam schovat? Jak topit? Čím se vybavit? Toto je první. A za druhé,
polní velitelé jsou pavouci ve sklenici. V regionu i mimo něj probíhá
nekonečný boj o moc. Na tom závisí peněžní toky. Kdo hřmí hlasitěji,
dostane více peněz, lidé se k němu budou hrnout a budou po něm
házet zbraně. To znamená, že potřebujeme jednoznačné vítězství.
Na pozadí řady krvavých neúspěchů, které postihly militanty, byla
potřebná jako vzduch. Takže to Khattab zorganizoval. Zabil celou
rotu strašlivých výsadkářů. Když to vyšperkujete, můžete vyprávět i o
praporu. Z vojenského hlediska jsou Khattabovy činy idiocie. Vždyť
ztratil mnohem víc než obránci. Ale to je z armády. A politicky je to
jednoznačné vítězství. Rozbil společnost? Zlomil. Existuje efekt v
médiích? Skvělý! Barmalei po celém světě skáčou, ukazují prsty do
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nosu a obecně na všechny strany, pištějí a celkově se chovají
obscénně. Co se týče ztrát....ha! Kdo jsou pro něj tito lidé? Příbuzní?
Krajané? Žádný. Přijde více lidí z vesnic a vesnic. A obecně to není
sentimentální chlap, je připraven zabít každého kvůli velkým
nápadům.

Nyní si vzpomeňme na Gelayeva, přidejte tam Khattab a po
smíchání se podívejte na výsledný koláč. Jeden, jednající v
podmínkách nedostatku času a omezení možností řešení, vede
svého druha na porážku s iluzorní nadějí, že se najednou něco
stane, a když to nepůjde, sám to „vysype“. A druhý využívá své lidi,
které ani nepovažuje za své, ale jinak spotřební materiál, aby dosáhl
mediálního vítězství. Připomíná vám někoho tato vřelá společnost?
Žádný?

Tak tady to je. Nemohli předvídat činy obou, protože se nechovali
jako vojenští muži – bez zájmu o vojenské vítězství. Pak jsme se
zaměřili na to, co mohl nepřítel udělat na základě vojenské účelnosti,
a ne na to, co by mohl udělat obecně, protože existuje spousta
možností pro hloupé nebo ještě lépe nezřejmé akce, nemůžete je
všechny předvídat. A takto lze nahlížet na situaci v Kurské oblasti.

Jinými slovy, to vše vysvětluje logiku nepřátelských akcí a objasňuje
chování našeho velení - vidí koncentraci, ale nepodnikne akci,
protože se domnívá, že nepřítel neplánuje žádné aktivní akce, a tak
vytváří povyk. , protože v ofenzivě není žádná vojenská výhodnost a
všechny výhody z ní jsou krátkodobé a ve střednědobém horizontu
povedou jen ke zhoršení situace. Zajatý Rus onehdy řekl veřejnosti,
že jejich plány zahrnovaly útok na Kursk s obratem na Belgorod. No,
hned bych řekl o Vladivostoku. Nebyla žádná vyhlídka a sotva by
bylo možné dosáhnout Kurska. Neexistuje jasný vojenský cíl,
důvodem je, že „je třeba něco udělat – volby v demokracii jsou za
rohem“ a vítězství je naléhavě potřeba. Alespoň některé. Právě teď,
a pak alespoň tráva neporoste - všechno je jako Khattab a Gelayev.
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Existuje však trochu jiná verze událostí. Přikláním se k tomu, ale
nijak zvlášť to nechci vyslovit přímo, protože je to „špinavé“ z
morálního a etického hlediska. Proto to řeknu poněkud zastřeně.

Za prvé, kritici berou na vědomí - v roce 2000 ve výše popsaných
událostech hrála jednu z hlavních rolí stejná osoba jako v dnešních
záležitostech. Jmenuje se Valery Gerasimov. Opravdu mám
podezření, že se Gerasimov už něco naučil a vyvodil nějaké závěry.
Kritici si však stále musí všimnout. Pořád se divím, že nikdo z nich
nenakreslil paralely - říká se, tenkrát se posral a teď se posral,
naléhavě ho musíme nahradit těmi, kteří se předvedli skvěle
(Mimochodem... kdo to ukázal? Kdo je Rokossovsky nebo Suvorov,
kdo je ten stratég?

Zkrátka jak náčelník generálního štábu, tak i ostatní velitelé plně
chápali, že nepřítel může jít do akce z hlediska úzkého utilitarismu –
tedy to, co je ziskové právě teď, je dobré, a co se stane později –
inshallah, zejména proto, hřebeny jsou tak již udělali více než
jednou, nebo dokonce dvakrát, nebo třikrát.

Rozuměli, ale nic neudělali – neposlali do pohraniční oblasti vojáky
ani neposkytli ženijní techniku. Proč? Uvedené vysvětlení je
jednoduché, kriticko-vojensko-analytické: Gerasimov je blázen. Jen
kritici si musí pamatovat, kdo je jen vojenský analytik a kdo náčelník
generálního štábu. Takže, kdo je blázen, je velmi diskutabilní otázka.

Odpověď na otázku „Proč to neudělali“ je ponechána na osobním
rozhodnutí každého. Řeknu jen, že ofenzíva hřebenů je pro nás
prospěšná. Mnohem výnosnější než samotní Ukrajinci. Ať se na to
podíváte z jakéhokoli úhlu. Navíc to pro Ukrajince není vůbec
výhodné. A naše náklady... existují a je to strašné, lidé umírají, ale
válka obecně je „špinavá“ záležitost, doslova i obrazně.

A jakmile začala ofenzíva, po dvou nebo třech dnech se objevily
zálohy a nebyly staženy z fronty, kde nebyly ani na minutu
pozastaveny útočné operace v jiných směrech. Stalo se mnoho
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dalších věcí, které byly pro hřebeny nepříjemné ve všech sférách –
jak v zahraniční, tak i v domácí politice. Navíc se Ragulovi na naší
vnitropolitické aréně stalo mnoho nepříjemných věcí. A co bude dál!

Kdyby nedošlo k ofenzivě, muselo by se to vymyslet, jak se v
takových případech říká. A v uvažované situaci - vytvořit podmínky
pro nepřítele k útoku (nejsou žádné jednotky, směr je špatně
vybavený a nevhodný k obraně atd.) a pak čekat, až on, věřící v
dobrý okamžik, udělá krok to je pro něj užitečné jen dnes, ale
katastrofální pro něj je už zítra. A příkladů použití takových technik
ve vojenské historii je nespočet.

Jestli je to pravda nebo ne - každý po přečtení epigrafu patřícího
Sun Tzu na začátku článku rozhodne sám.

Ale čas ukáže.

Kočka 
 https://dzen.en

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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